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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A fogyatékos családtagot ápoló családok tizenkét 
pontjáról" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Az  Orbán-kormányok  az  elmúlt  három ciklusban  következetesen  nem  tekintették  partnernek  a
fogyatékossággal élő felnőtteket vagy a fogyatékos gyermekeket gondozó szülőket az őket érintő
politikai  döntések  kidolgozásában.  A  következő  ciklusban  itt  a  lehetőség,  hogy  a  kormány
változtasson ezen a rossz gyakorlatán.
 
A Lépjünk, hogy léphessenek Közhasznú Egyesület csaknem kétezer érintett részvételével, tizenöt
szakmai  szervezet  bevonásával  állította  össze  a  fogyatékos  családtagot  ápoló  családok  tizenkét
pontját.  Ezek  között  a  fogyatékossággal  élők  legégetőbb,  egyelőre  megoldatlan  problémáit
gyűjtötték össze, és ezekre várnak megoldást a kormánytól.
 
Az  egyesület  12  pontjának  tartalmával  összehangban  a  következő  kérdésekre  várom  válaszát
tisztelettel:
 
1.  Mik  a  kormány  tervei  a  fogyatékosügyi  területeken  mutatkozó  óriási  szakemberhiány
(gyógypedagógusok, gyógytornászok, gyógypedagógiai asszisztensek, szociális gondozók és más
szociális szakemberek) enyhítésére? Hogyan tervezik a ciklusban a felsorolt szakmákban dolgozók
bérrendezését?
 
2. Mik a kormány tervei az oktatási  és szociális ellátórendszer kapacitásának növelésére, annak
elkerülésére,  hogy  a  meglépő  intézményekből  ne  szoruljanak  ki  a  halmozottan  és  súlyosan-



 
halmozottan fogyatékos, valamint az autista gyerekek és felnőttek?
 
3. A szülők/otthonápolók reménytelen helyzetbe kerülnek, amikor fizikailag nem tudják ellátni a
gyermeküket/hozzátartozójukat, mert az embertelen, nagylétszámú totális intézeteken kívül szinte
nincs  más  lakhatási  lehetőség.  Milyen  eszközökkel  készül  a  kormány  biztosítani,  hogy  a
halmozottan, súlyosan-halmozottan fogyatékos és autista emberek számára rendelkezésre álljanak
színvonalas, méltó lakhatási lehetőség a családi otthonon kívül is?
 
4. Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy a felnőttkorú fogyatékos emberek végre értékálló,
méltányos jövedelemhez juthassanak a mostani fogyatékossági támogatás vagy rokkantsági járadék
megalázóan alacsony összege helyett?
 
5.  Milyen tervei vannak a kormánynak a fogyatékossággal összefüggő ügyek, ellátások intézésének
egyszerűsítésére, a bürokrácia egyszerűsítésére?
 
6. Tervezi a kormány, hogy az otthonápolást munkaviszonyként ismeri el,  amelyben biztosítja a
fizetett  szabadságot,  betegszabadságot  és  a  helyettesítést  is  mindenki  számára,  aki  bármilyen
hozzátartozóját gondozza?
 
7. Tervezi a kormány a végtelenül túlterhelt gondozó szülők tehermentesítésének megszervezését
mentesítő szolgáltatás révén? Ha igen, mikor és milyen intézkedésekre számíthatnak az érintettek?
 
8.  Tervezi  a  kormány  országos  lefedettségű  24  órás  támogató  szolgálat  kialakítását,  melyre
támaszkodhatnak a 18 évnél fiatalabb fogyatékos gyermeket nevelő családok is?
 
9.  Milyen  lépéseket  tervez  a  kormány  a  jövőben  annak  érdekében,  hogy  az  érintett  családok
rendelkezésére álljon ingyenes mentális, pszichológiai és jogi segítség?
 
10. Készül-e a kormány olyan internetes adatbázis létrehozására, amely naprakészen, közérthetően,
jól kereshető formában tartalmaz minden információt, ami szükséges lehet az érintett családoknak
(szociális  ellátások,  korai  fejlesztés,  terápiák,  óvodák,  oktatási  intézmények,  nappali  ellátók,
lakhatási lehetőségek, egyéb információk a fogyatékosság ügyével kapcsolatban stb.)?
 
11. Milyen intézkedésekkel készül a kormány elősegíteni az akadálymentesítés ügyét?
 
12. Szerepel-e a kormány tervei között széleskörű lakás-akadálymentesítési támogatás biztosítása az
érintett családok részére? Mikor várható ennek bevezetése?
 
 
Tisztelettel várom válaszát,
Ungár Péter
LMP
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